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Z A P I S N I K  

 

 

Sednici su učestvovali: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Valentina Bunjaku-Rexhepi, 

Driton Çaushi, Albulena Balaj-Halimaj, Abdyl Salihu, Arbërie Nagavci i  Mufera Shinik. 

 

Odsustvovali su: Fidan Rekaliu, Nezir Çoçaj i Verica Čeranić.  

 

Ostali predstavnici: Myzafere Limani, Arsim Bajrami, Lindita Pula  ASHAK, predsatvncii 

KDI-a i mediji . 

 

Osoblje za podršku Komisiji : Lule Ymeri, Shaip Goxhuli i  Rudinë Fetahaj.   

 

Sednicom je predsedavao, Ismajl Kurteshi, predsednik Komisije. 

 

Za ovu sednicu predložen je sledeći  : 
 

                                                          Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Sastanak komisije sa članovima Akademije nauka i umetnosti Kosova; 

3. Razno. 

 

Predsednik je konstatovao da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i otvorio je sednicu 

prema utvrđenom dnevnom redu. 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 



Dnevni red je usvojen bez primedbi. 

 

2. Sastanak komisije sa članovima Akademije nauka i umetnosti Kosova 

 

 Ismajl Kurteshi  je istakao da je Komisija odlučila da se sastane sa  članovima Akademije u 

cilju upoznavanja sa poslovima i aktivnostima Akademije.  

 

Myzafere Limani, sekretar Akademije za naučnu oblast,  je istakla da Akademija kao najviša 

naučna institucija je osnovana 1975. Govorila je  o radu , funkcionisanju, delatnosti i dinamici 

posla u ovoj instituciji, posebno nakon usvajanja Zakona o akademiji u januaru  2016. godine. 

Istakla je da usvojenim zakonom su uzeta za osnovu dva glavna zahteva ALEA –Zajednica 

nacionalnih akademija Evrope, a koji se odnosi na smanjenje godišnjeg uzrasta u Akademiji i 

polnoj zastupljenosti. Takođe,  i Akademija posvećuje pažnju saradnji sa akademicima  u 

regionu, sa aspekta saradnje korespodencije koju imamo. Posebna pažnja posvećuje se i 

organizovanju i učešću na konferencijama. Takođe govorila je o strateškom planu 20182021 

Akademije kao bazični dokument o radu iste, a iz tog dokumenta proizilazi i godišnji plan rada i 

ostalih projekata Akademije.  

 

Arsim Bajrami govorila je o organizacionoj strukturi , kao i delatnosti Akademije. Istakao je da 

sastav akademije ima ukupno 38. redovnih  članova, korespondencijom i spoljnih. Organi 

akademije  su skupština, predsedništvo i predsednik. Što se tiče međunarodne saradnje istakao je 

da je Akademija postigla da se učlani u desetine međunarodnih organizacija i ima dobru saradnju 

sa njima. Ovom prilikom je pozvao članove Komisije na radnu posetu Akademiji kako bi se  

izbliza informisali o njenim aktivnostima i delatnostima.   

 

Ismajl Kurteshi je postavio pitanje koliko Akademija posvećuje pažnju svojim publikacijama 

na stranim jezicima, više od 50% publikacija su ponovna izdanja, koliko je tačna ova 

informacija, jedini časopis koji je akademija objavila na engleskom jeziku,   ne objavljuje  se od 

1990 , zbog čega se ne objavljuje ovaj časopis? Drugo inicirano pitanje je i međunarodni kod 

lista, istraživanje, studije  i društvene studije. On je inicirao pitanje procenta potrošnje  

 budžeta  koji se troši na projektima Akademije, u nastavku je naglasio da od 4 velika projekta  

akademije završeno je samo dva , da li ima uticaja na rad akademije , koliki je uticaj  da li se 

razmatrali ovo pitanje  i ako jeste ,  koja je saradnja Akademije Kosova sa Akademijom Albanije 

i dali postoji konkretan projekat , takođe govorio i o pitanju plagijatora u radovima nekih od 

članova Akademije.  

 

Teuta Haxhiu, je istakla da smo zabrinuti na osnovu nalaza istraživanja organizacije Integra o 

radu Akademije, u vezi plagijatore, nedovršeni projekt od 2016. godine. Ona je inicirala pitanje 

rezultata od interesa za zemlju od projekta Akademije sa temama od interesa za zemlju kao i 

konkretne rezultate u odnosu ostalih  akademija, kao i javnim univerzitetima u zemlji. Inicirala je 



i potanje zahteva UP upućen Akademiji za korišćenje prostorija u objektu Akademije koje su 

neiskorišćene.  

 

Driton Çaushi je inicirao pitane nalaza istraživanja  realizovanih od organizacije Integra u 

kojima od 22. člana redovne akademije samo 3.  su objavljivali svoje radove u stranim naučnim  

časopisima  i to je zabrinjavajuće. Drugo zabrinjavajuće pitanje je aktivnost naše akademije sa 

ostalim akademijama, koliko imamo informacija ne postoji ozbiljan naučni projekat koji je u 

nastavku između naše akademije i ostalih akademija. Drugo pitanje koje je pomenuto je proces 

izbora članova akademije , kao i kriterijumi za njihovo primanje. U nastavku je istakla da ima 

informacija da u poslednjem konkursu  za nove članove akademije ima kandidata koji su 

kandidovali sa desetine naučnih publikacija, dok su primljeni ostali koji nisu imali publikacije, 

ovom prilikom zahtevam objašnjenja  da li postoji kancelarije za žalbe u Akademiji za takve 

slučajeve. Drugo pitanje je bilo da li postoji strategija akademije koji su prioriteti za ove četiri 

osnovne oblasti da li su dobro zastupljene , jer se iz vani primećuje da ima oblasti  koje su 

previše zastupljenije i ostale oblasti koje nisu dobro zastupljene. Drugo pitanje koje je inicirano 

odnosilo se na realizaciju ciljeva prema zakonu,  optužbe za plagijatoru, kao i potrošnji budžeta.   

 

 

Arbërie Nagavci je zahtevala objašnjenje od predstavnika akademije u vezi realizacije  ili 

rezultata  tri projekta koji su realizovani od akademije i smatraju se od interesa za razvoj zemlje, 

jer je to i zakonska obaveza. Kao drugo pitanje pomenula je i stvaranje novog  kadra , kao i 

pitanje naučnog istraživanja i šta je učinjeno do sada. Kao drugo pitanje pomenula je javnu 

debatu u vezi publikacije Naučne enciklopedije Kosova i saradnju sa Akademijom Albanije iako 

ne postoji zajednički rečnik i koji su bili kriterijumi za izbor tema i događaja za ovaj rečnik?   

   

Valentina Bunjaku-Rexhepi je istakla da inicirana pitanja od istraživanja  organizacije i kritika 

za rad akademije trebalo bi  demantirati ili razjasniti  od same akademije. Zahtevala je 

objašnjenja o kriterijumima koji su korišćeni za projekat rečnika enciklopedije i saradnje sa 

akademijom i javnim univerzitetima.   

 

Albulena Balaj-Halimaj je zahtevala objašnjena u vezi pristupa određene  organizacije u 

odnosu na akademiju da li je bilo nečega ličnog ili šta je u pitanju. Što se tiče budžeta akademije 

smatra da ne treba očekivati čuda u naučnim projektima, jer isti ne obećava velike projekte. 

 

Arsim Bajrami, što se tiče iniciranih projekata oko politizacije akademije istakao je da pitanje 

politizacije  regulisano zakonom  i da nema politizacije u akademiji. Prema njemu akademija 

može dati odgovora ako neki zahtev samo ako u slučajevima institucionalnih zahteva  o 

političkim pitanjima u zemlji, kako je i učinjeno prilikom izrade Ustava. Složio se da treba više 

raditi na razvojnim projektima  i da konkurišemo u evropskim fondovima koji su namenjeni za 

nauku, projekte iz oblasti ekonomskog razvoja, oblasti inovacije, informativne tehnologije, 



medicine i poljoprivrede. U tom pravcu stupićemo u partnerstvo sa Evropskom akademijom. 

Rekao je da se Akademija finansira od budžeta Kosova.  Sprovodi sve vladine odluke i poštuje 

sve zakonske rokove koji se zahtevaju , sprovodimo preporuke Kancelarije za reviziju, iako 

nemamo ozbiljnih primedbi. 

 

Mzyafere Limani, što se tiče izveštaja koji se referišu komisiji istakla je da smo imali izveštaj i 

ono što je   izazvalo znatiželju je ko stoji iza tih dveju nevladinih organizacija. Imajući u obzir da 

njihovo finansiranje  je nejasno i njihovo istraživanje je nepotpuno. Akademija ima za obavezu 

da poštuje ocenjivanje koje dolazi od institucija kao sestre , akademija to uzima veoma ozbiljno. 

Akademija posvećuje pažnju  publikacijama na stranim jezicima, posebno postupcima koji 

prikazuju dostignuća Kosova.  

 

 

3. Razno  

 

U vezi ove tačke dnevnog reda diskutovalo se o pozivu Komiteta Evropskog parlamenta  za 

kulturu i obrazovanje i učešću četiri (4) članova Komisije na sastancima međuparlamentarnih 

komisija  „ Evropsko kulturno nasleđe“ koji će se održati 19-20.  novembar  2018. godine u EP u 

Briselu .  

Članovi Komisije su se složili da u četvrtak se sastane radne grupe za razmatranje i izmenu i 

dopunu N/zakona br.  06/L-073 o statusu albanskih prosvetnih radnika Kosova za školske godine  

1990/91 do  1998/99.  

 

 

Sednica je završena u 14:40 časova. 

 

Izradilo: 

Osoblje za podršku Komisiji . 

                                                                                                    Predsednik Komisije, 

                                                                                                        ------------------                                                                                                        

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 

 

 


